
 

 

 

 

 

  

 

 

 

Doplnenie do programu (1) 

 

Stanovisko Asociácie priemyselných zväzov a dopravy 

na rokovanie HSR SR dňa 04. 11. 2024 

„Športové poukazy“ 

Návrhu poslancov Národnej rady Slovenskej republiky Milana Garaja, Andreja Danka a Dagmar 

Kramplovej na vydanie zákona, ktorým sa mení zákon č. 311/2001 Z. z. Zákonník práce v znení 

neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony (tlač 452) 

 

1. Postoj APZD 

APZD nesúhlasí s predloženým materiálom a žiada ho stiahnuť z legislatívneho procesu.   

2. Zdôvodnenie postoja APZD 

Návrh zákona je v rozpore s konsolidačným úsilím:  

• podniky sú dnes extrémne zaťažované konsolidačnými opatreniami (transakčná daň, zdanenie 

vysokopríjmových skupín, zvýšenie daní z príjmov atď.) 

• od 1. januára nadobudne účinnosť aj ďalšia zmena - prenos rekreačných poukazov na rodičov 

zamestnancov 

• každé opatrenie len pridáva zaťaženie zamestnávateľov 

Návrhu zákona je nesystémový:  

• nesúhlas s návrhom vyjadrilo prakticky každé jedno ministerstvo, pretože naň v rozpočtoch nemajú 

alokované zdroje 

• nie je pravda, že návrh bude mať mierny vplyv na štátny rozpočet – vo verejnej správe pracuje 

okolo 450 tisíc ľudí – ak o športový poukaz požiada len 20 % z nich ide o sumu 25 miliónov eur 

• v skutočnosti sa príjem do štátneho rozpočtu zníži: 

o športové poukazy znížia daňový základ zamestnávateľov a následne firemnú daň  

o ďalšie návrhy na podporu športu predložených v Národnej rade SR napríklad: 

▪ zníženie vymeriavacích základov, sociálnych a zdravotných odvodov a daní trénerov 

a profesionálnych športovcov 

▪ superodpočet na šport 

▪ zrýchlené odpisy  

 

 



 

 

 

 

 

  

 

 

 

Navrhovateľ opätovne obišiel riadny legislatívny proces pri zákonoch s dopadom na podnikateľské 

prostredie:  

• poslancom patrí ich právo na vlastnú iniciatívu 

• čo požadujeme, aby aj poslanci pri príprave takýchto iniciatív diskutovali s dotknutými stranami 

– postup, ktorý sa dnes uplatňuje je vysoko formalizovaný a predkladateľ sa efektívne vyhne 

akejkoľvek otvorenej diskusii 

Navrhovateľ podcenil mieru administrácie, ktorá vznikne v súvislosti s „obhospodarovaním“ 

športových poukazov a rekreačných poukazov z dôvodu:  

• overovania rodinných vzťahov (rodičov, detí) 

• overovania športového zariadenia (cca 83 000 možných subjektov zapísaných v registri 

právnických osôb v sporte) a otázna aj metodika (či napr. bude možné peniaze využiť napr. na 

štartovné na preteky a pod.)  

• požiadavky na archiváciu dokumentov (podliehajú možnej daňovej kontrole, takže archivácia 

je min. 10 rokov) 

• to všetko si bude vyžadovať úpravu systémov a zvýši časový fond administratívnych 

pracovníkov.  

Uvítame, aby navrhovateľ pristupoval k spätnému hodnoteniu efektivity opatrení.  

 

 


